ملخص لمشروع القرية الزراعية السياحية النموذجية

مقدمة:

يتناول المشروع موضوع التخطيط لتطوير نموذج ريف فلسطيني بأسلوب جديد يبنى على قطاعين فلسطينيين مهمين وهما الزراعة والسياحة. وذلك لأهميتهما ولما نلاحظه من تراجع وعدم استغلال لهما.

الهدف الرئيسي للمشروع:

تطوير قرية ريفية بعمادها الزراعي متعاونا مع السياحة لإيجاد نموذجا مميزا يحتذى به للقرى الفلسطينية الريفية الاخرى كنموذج جديد في تطوير الارياف.

فكرة المشروع وخطواته:

بدأ المشروع بدراسة شاملة للسياحة الزراعية واستخلاص معايير للقرية الزراعية السياحية المناسبة للوضع الفلسطيني لنقوم بتطبيق هذه المعاير على قرية فلسطينية وهي قرية واد الفارعة وبعد ذلك نبدأ بالتشخيص والتحليل والتقييم للمنطقة واقتراح الاستراتيجيات والمشاريع التفصيلية للخروج بالقرية الزراعية السياحية النموذجية.

توجهات المشروع الأساسية:

هي توجهات لتحقق الاستراتيجيات واسقاط المشاريع بالشكل السليم وهي:

- التطوير العام للقرية وايجاد مراكز لها
 - السياحة والزراعة التعليمة
 - ٣. السياحة الثقافية الاثرية والتراثية
 - السياحة والزراعة الريفية
 - التصنيع الزراعي والسياحي

A Summary of ideal agricultural tourist village project

Introduction

This project is talking about Palestine rural development planning by new pattern, which depends on two important sectors, which are agriculture and tourism, because of their importance. Also because of the decline and not exploit of them.

Main purpose of the project

The development of rural village by corroborative between agriculture and tourism to create special model for another rural Palestinian villages as a new model of rural development.

Project idea and steps

This project starts with comprehensive study about agricultural tourism to get the agricultural tourism village standards that are suitable for Palestine situation to apply these standards on Palestinian village –Wadi al Fara. After that we will start with diagnosis, analysis and evaluation of the area .also, suggest strategies and details projects to get ideal agricultural tourism village.

Basic orientations of the project:

That is an orientation to achieve strategies and place projects properly

- 1. Village general development and create Centers for it
- 2. Educational agriculture tourism
- 3. Cultural \ archaeological and heritage tourism
- 4. Rural agricultural tourism
- 5. Agricultural and tourism industrialization